
Slangerup
Kommune

Beslutninger fra møde i Slangerup Byråd
Dato: 29. oktober 1997 
Tid: 19.00 
Sted: Raadsalen

Fraværende: Tove Schmidt Jensen grundet sygdom (Anne Mette Worch 
mødt i stedet)

pkt. 97 udgår
pkt. 100 behandles for åbne døre

Orientering og efterretning

a. Love og bekendtgørelser

b. Informationer fra Kommunernes Landsforening
nr. 1047 Valg af repræsentanter til bestyrelsen for KommuneKredit. 
nr. 1049 Debatten om opgavefordelingen og initiativer vedrørende 

regelsanering, 
nr. 1050 Bedremiljø.
nr. 1051 Den nye traktat for Den Europæiske Union: Amsterdam

traktaten.
nr. 1052 Vedrørende forslag om forhøjet indbetaling til ATP og det 

kommunale skattegrundlag.

c. Dagsordener og referater
Ledergruppen.

HNG ordinært repræsentantskabsmøde den 31.10.97.

HNG ordinært repræsentantskabsmøde den 31.10.97, bestyrelsens indstilling 
vedrørende dagsordenens punkt 3.

d. Eco-nøgletal
Ingen sager.

e. Indbydelser til møder, kurser m.v.
Ingen sager.
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f. Forskelligt
Frederiksborg Statsamt, Tilsynsrådet: Vedrørende revisionsberetning nr. 
114, 115 og 117, Byrådets skrivelser af 19. september 1997.

Landsbyggefonden: Tilsagn til støtte til lån til Morelhaven.

Danske Funktionærers Boligselskab: Vedr. støtte til ombygning, Morelha
ven.

Indenrigsministeriets afgørelser og udtalelser om kommunale forhold 1996. 

Erhvervsministeriet: Erhvervsredegørelse 1997.

Regeringens Hovedstadsudvalg: Erhvervsredegørelse for Hovedstadsområ
det.

Erhvervsfremmestyrelsen: Evaluering af regionale erhvervsudviklings 
programmer.

Odense Universitetsforlag: Reklame for bog "Kommunalvalg". 

Forskningsministeriet: Information til tiden.
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85. Økonomirapportering
00.01002 F4132 
lara

./. Revideret økonomirapport for oktober måned 1997 er vedlagt. Økonomirap
porten er revideret på baggrund af Økonomiudvalgets beslutning af den 21. 
oktober 1997.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Forventede ekstraordinære indtægter nedskrives med 2 mio.kr. i 1997. Ind
tægten overføres til 1998.

Nedenstående ansøgninger om tillægsbevillinger og ansøgningen om tillægs
bevilling i punkt 94 er indarbejdet i rapporten.

a)
Nedskrivning af Teknisk Udvalgs budgetrammer:
Teknisk Udvalg har gennemgået sine budgetrammer og indstiller på sit møde 
den 1. oktober 1997, at rammerne for 1997 nedskrives med netto 3,061 mio. 
kr., under forudsætning af at 2,350 mio. kr. genbevilges i 1998.

Nedskrivning 
af budget
ramme 1997

SKATTEFINANSIEREDE
OMRÅDE
Byggemodning Hauge Møllegaard Mindreudgifter 1,563 mio.kr.

Byggemodning Matr. nr. 5Y, Uvelse Mindreudgifter 0,200 mio. kr.

Byggemodning Industriområde Vest Merudgifter 0,100 mio. kr.
Salgsindtægter Industriområde Vest Merindtægter 0,303 mio. kr.

Udgifter til parkeringsfond 

Ialt

Mindreudgifter 0,095 mio. kr. 

Mindreudgifter 2,061 mio. kr.

BRUGERFINANSIEREDE 
OMRÅDE (Spildevandsområdet)
Kloakering Hauge Møllegaard 
Udgifter vedr. nye boligområder 
Tilslutningsbidrag

Mindreudgifter 1,000 mio. kr.
Mindreudgifter 0,610 mio. kr.
Mindreindtægter 0,610 mio. kr.

I alt Mindreudgifter 1,000 mio. kr.
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b)
Låneoptagelse 1997:

Den samlede mulige låneoptagelse i 1997 kan nu opgøres til 4,789 mio. kr. 

Beløbet fremkommer således:

Samlede låneberettigede udgifter i.h.t seneste 
investeringsoversigt, incl. overførsler fra 
1996.
Nedskrivning af 1997 rammen, i.h.t. pkt. a. 

Kloakering Hauge Møllegaard 
Udgifter vedr. nye boligområder 

For meget hjemtaget lån vedr. 1996 
Samlet låneramme 1997

10,338 mio. kr.

1,000 mio. kr. 
0,610 mio. kr. 
3,939 mio. kr. 
4,789 mio. kr.

Bevilget låneoptagelse 1997:

Oprindeligt budget 1997 
- kursregulering
Tillægsbev. maj, vedrørende Hauge 
Møllegaard
Ajourført budget 1997 pr. 1/10-97

3,741 mio. kr. 
0,412 mio. kr. 
3,015 mio. kr.

6,344 mio. kr.

Dette bevirker, at der kan hjemtages (4,789-6,344) 1,555 mio. kr. mindre i 
lån vedrørende 1997 end tidligere bevilget.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at der foretages en nedjustering af den forventede låneoptagelse 
i 1997 med i alt 1,555 mio. kr.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
a) + b) anbefales

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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86. Tillægsbevillinger vedr. 1998

a)
Teknisk Udvalg indstiller på sit møde den 1. oktober 1997, at der gives 
følgende tillægsbevillinger i 1998.

SKATTEFINANSIEREDE OMRÅDE
Byggemodning Haugemøllegaard

Byggemodning Matr. nr. 5Y, Uvelse

Byggemodning Industriområde Vest 
Salgsindtægter Industriområde Vest

Parkeringsfond

Ialt

BRUGERFINANSIEREDE OMRÅDE 
(Spildevandsområdet)
Kloakering Hauge Møllegaard

Ialt

Merudgifter

Merudgifter

Merudgifter

Merudgifter

Merudgifter

Merudgifter

Tillægsbevilling
1998

1,155 mio. kr. 

0,100 mio. kr.

0,095 mio. kr. 

1,350 mio. kr.

1.000 mio. la.

1.000 mio. kr.

b)
Låneoptagelse i 1998:
Udgifterne vedr. kloakering af Hauge Møllegaard i alt 1,000 mio. kr. er ikke 
forudsat lånefinansieret i budget 1998.

Renter og afdrag, såfremt udgifterne lånefinansieres, er beregnet til at ville 
udgøre:

1999-2001 0,136 mio. kr. årligt
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Forslag til beslutning
Det foreslås, at der gives en tillægsbevilling til yderligere låneoptagelse på 
1,000 mio. kr. i 1998 samt tillægsbevilling til renter og afdrag.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
a) + b) anbefales

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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87. 1. behandling af ændring af Den kommunale 
styrelsesvedtægt
00.01A01
kure

Den 24. november 1993 vedtog byrådet at indføje en bestemmelse 
i Styrelsesvedtægten om indkaldelse af stedfortrædere i udvalg, 
som lovbekendtgørelse nr. 526 af 22. juni 1993 § 65 c giver 
adgang til.

Loven åbner mulighed for at få dispensation fra Styrelseslovens §
28, stk. 2, som forudsætter, at et forfald skal vare mindst 1 måned, 
før stedfortræderen kan indkaldes. En godkendelse forudsætter:

at byrådet kan opnå dispensation i Indenrigsministeriet, 
at beslutning træffes inden eller i en valgperiode 
at beslutningen kun gælder for en valgperiode eller resten af den 

valgperiode, hvor beslutningen er truffet, 
at beslutning sker som en vedtægtsændring.

Indenrigsministeriet tiltrådte dispensationen ved skrivelse af 29. 
december 1993 og tidsbegrænsede dispensationen til 31. december 
1997.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at der igen søges om dispensation frem til 31. decem
ber 2001 med den nugældende formulering som er:

"§ 24 Bestemmelsen i Styrelseslovens § 28 stk. 2 fraviges således, at der 
ved et udvalgsmedlems forfald kan ske indkaldelse af stedfortræder, uanset 
forfaldet ikke har en varighed af 1 måned."

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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88. Ligningsberetning for perioden 1. juli 1996 til 30. juni 
1997
25.00K07 F4149 
iran

I henhold til Told- og Skattestyrelsens cirkulære nr. 1996-6 skal der ved 
ligningsperiodens afslutning afgives en beretning over ligningens forløb.

./. Vedlagte beretning, der er udarbejdet af skattechef Irene Andersen som an
svarlig for det konkrete ligningsarbejde, opfylder samtidig kravet om 
afrapportering over for Told- og Skatteregionen i Hillerød.

Forslag til beslutning
Det forslås, at Økonomiudvalget anbefaler byrådet, at det godkender lig
ningsberetningen for perioden 1. juli 1996 til 30. juni 1997.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Anbefales, idet det konstateres at uagtet at måltallet for 96-97 ikke er nået 
har man bemærket sig, at den samlede ligningsindsats incl. tidligere år er 
væsentligt forbedret.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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89. Revisionsberetning nr. 118 - Delberetning for året 1997
00.01K01 F4150 
liel

./. Kommunernes Revisionsafdeling sender revisionsberetning nr. 118, som er 
en delberetning for året 1997.

Der er ikke nogen bemærkninger til revisionsberetningen.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at Økonomiudvalget anbefaler byrådet, at det godkender revi
sionsberetning nr. 118.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Anbefales.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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90. Udskiftning af kommunens administrative IT-system
85.11.10054 F4145 
pask

Ledergruppen anmoder om bemyndigelse til at foretage udskiftning af 
kommunens samlede administrative IT-system.

Udskiftningen vil koste i alt 4,4 mio.kr., som forudsættes finansieret ved 
leasing over 4 år. I 1998 vil ydelsen andrage 0,3 mio.kr., som kan 
afholdes inden for rammerne af det godkendte budget for 1998.

Ydelserne i BO-årene svarer til BO-årenes budgetterede teknologipulje 
incl. pris- og lønfremskrivning. I år 2002 vil kontrakten skulle indfries for 
0,5 mio.kr.

Det er forudsat, at Slangerup Kommune selv forestår uddannelsen af 
brugerne af det nye system. Udgiften hertil er ikke inkluderet i 
leasingfinansieringen; men vil skulle afholdes inden for det godkendte 
budget.

Om det nye system
Det nye IT-system benævnes OPUS2000 og skal erstatte IBIsys.
OPUS2000 leveres af OLSY A/S i forlængelse af den allerede eksisterende 
IT-kontrakt mellem OLSY A/S (tidligere Olivetti) og kommunen. Alle 
komponenter anskaffes inden for rammen af SKI-rammeaftalen, således at 
gældende EU-udbudsregler er overholdt.

OPUS2000 er et helt moderne IT-system baseret på standardkomponenter 
fra FileNet Corp. og Microsofts Corp., hvortil kommer dokument
håndteringssystemet OPUS2000. OPUS2000 udvikles af OLSY A/S i 
samarbejde med medarbejdere i Slangerup Kommune. Dets formål er at 
binde de forskellige standardkomponenter sammen til et fuldt integreret 
system, der understøtter kommunes mål for anvendelsen af moderne 
informationsteknologi.

Disse mål blev formuleret i forbindelse med anskaffelsen af IBIsys i 1992, 
og de lyder således:

Den moderne informationsteknologi skal:
• understøtte en sammenhængende opgaveløsning
• bidrage tilfortsat rationalisering og effektivisering
• understøtte muligheden fo r  en dynamisk organisationsudvikling og 

organisationstilpasning
• nedbryde faggrænserne
• bidrage til jobberigelse fo r  hver enkel medarbejder
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•  understøtte kvalitetssikringen, og sidst men ikke mindst
• medinddrage borgerne i opgaveløsningen.
Om migreringen
Den proces hvor en organisation ibrugtager et nyt IT-system og hvor alle 
data fra det hidtidige IT-system tages med over i det nye system kaldes: at 
migrere.

På forventet efterbevilling er migreringen allerede sat i gang. Organiserin
gen af migreringen blev godkendt af ledergruppen den 18.09.1997, og 
arbejdet i forskellige planlægningsgrupper er gået i gang.

En meget vigtig del af migreringen er undervisningen af alle 
ansatte/brugere i det nye system.

For samtlige ansatte er målene fo r  uddannelsen:
• at den enkelte skal opnå fortrolighed med og gradvis beherskelse a f 

OPUS2000
• at den enkelte skal udvikle sin samarbejds- og kommunikationsevne 
® at den enkelte skal acceptere at "plejer" er død
• at den enkelte skal udvikle en positiv holdning til at lære nyt, og 
® at hver enkelts fleksibilitet skal udvikles.
For de øvrige brugere er førstnævnte tekniske kvalifikationsmål det absolut 
vigtigste.

OPUS2000 og kommunens hjemmeside på Internettet (projekt "den 
gode dialog")
OPUS2000 ijerner flaskehalsen mellem kommunens interne net og 
kommunes hjemmeside. OPUS2000 understøtter muligheden for, at hver 
enkel medarbejder selv kan opdatere oplysninger på hjemmesiden - 
naturligvis først efter den fornødne uddannelse. OPUS2000 understøtter 
muligheden for at opbygge et egentligt intranet, hvilket betyder, at interne 
data præsenteres i det program, som også anvendes til at "surfe" på 
Internettet. For brugerne af OPUS2000 vil dette betyde, at fokus kan 
flyttes fra "opbevaring" af data til "fremfinding" af data.

OPUS2000 og registerlovgivningen
OPUS2000 overholder samtlige krav til registersikkerhed, som de er 
formuleret i registerloven med tilhørende vejledninger.
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Tidsplan
Milepælene i migreringen er følgende:

Nedsættelse af projektorganisation mellem OLSY og
Slangerup kommune (er allerede i gang) 31.10.97
Uddannelse af undervisere er afsluttet 28.11.97
Uddannelse af systemadministratorer er afsluttet 28.11.97
Installation af servere er afsluttet 25.12.97
Konvertering af data fra IBIsys er afsluttet 13.03.98
OPUS2000/dagsordener er færdigudviklet 13.03.98
Første uddannelsesdag for de første 8 brugere 05.01.98
Første 8 tager OPUS2000 i brug 07.01.98
Sidste 8 tager OPUS2000 i brug 13.03.98
Overtagelsesprøve 16.03.98
Bestået driftsprøve 13.04.98

I første kvartal af 1998 vil kommunen skulle benytte både IBIsys og OPUS 
2000, indtil samtlige brugere har fået den fornødne grunduddannelse.

Sammenhæng mellem OPUS2000 og IT i undervisningen
Der vil fortsat være fuldstændig adskillelse mellem data på kommunens in
terne net og udbygningen af IT i undervisningen.

OPUS2000 kræver helt nye maskiner for at kunne fungere. Derfor bliver 
alle eksisterende pc'er og servere udfaset. 150 af de udfasede pc'er vil 
efter udbygning og reinstallation kunne tages i anvendelse i undervisningen 
- under forudsætning af at skolerne har fået etableret de lokale net, som 
man har fået tilbud på.

Prisen for udbygningen og reinstallationen af 150 pc'er vil andrage højst 
55 tusinde kr. i alt svarende til en pris på godt 350 kr. pr. pc. Skolerne er, 
via forvaltningen, blevet forespurgt om dette har deres interesse.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Anbefales.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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91. Forslag til Kommuneplan 1997-2008
01.02.03.P15 F7220 
hekj

Indledning
I henhold til Planlovens §22 skal kommuneplanen revideres hvert fjerde 
år. Forslag til Kommuneplan 1997-2008 fremlægges hermed til 
godkendelse. Yderligere anmodes om stillingtagen til en række spørgsmål i 
forbindelse med offentliggørelsen af planforslaget.

Sagsfremstilling
./. Kommuneplanforslaget, som det foreligger i dag, består af 4 dele: Indled

ning, Hovedstrukturen, Lokalområderne med rammebestemmelser og Forud
sætningerne. Kortene til kommuneplanen er vedlagt som bilag til forslaget til 
kommuneplan, ligeledes er der ikke indsat billeder i planen. Ved 
offentliggørelsen af kommuneplanforslaget vil kort og billeder være indsat i 
teksten.

Opbygningen af kommuneplanforslaget svarer i store træk til opbygningen 
af den gældende kommuneplan, dog er underafsnittene under 
Hovedstrukturen ordnet efter alfabetisk rækkefølge, og Lokalplanområdeme 
med rammebestemmelser, der tidligere har været opdelt i to afsnit, er nu 
samlet i ét afsnit. Afsnittet Forudsætningerne er nyt i forhold til den 
gældende kommuneplan.

Forhold til gældende kommuneplan
I løbet af 1997 er der på baggrund af en temadrøftelse i byrådet udarbejdet et 
oplæg til kommuneplanrevisionen. Oplægget blev vedtaget i byrådet den 28. 
maj 1997 og fastsætter retningslinier for revisionen af kommuneplanen. 
Emnerne i oplægget er Boligudbygning, Trafik, Ældreområdet, Børne
pasningen, Skoleområdet, Kultur og fritid, Erhverv, Miljøområdet, Det åbne 
land, Borgerservice og Arealet ved Kingovej. På disse områder har byrådet 
vedtaget nye eller ændrede målsætninger. Beslutningerne fra byrådets oplæg 
til kommuneplanrevisionen er indarbejdet i Forslag til Kommuneplan 1997
2008.

I det følgende vil indholdet i kommuneplanforslaget kort blive gennemgået 
med hovedvægt på de væsentligste ændringer og tilføjelser i forhold til den 
nuværende kommuneplan.

Bolig
I afsnittet beskrives byrådets mål om, at der kan bygges omkring 40 boliger 
om året, svarende til godt 500 boliger i planperioden.

Der udlægges derfor et nyt areal til boliger ved Slagslundevej på Lundsgårds 
jorder. Yderligere udlægges et areal som en afrunding af Uvelse. Savværks-
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grunden ændres fra industriområde til boligområde. Der udlægges ikke yder
ligere arealer til nye boligområder, men tidligere arealudlæg fastholdes.

Trafik
Trafiksikkerhedsplanen er indarbejdet i kommuneplanforslaget. 

Ældreområdet
Det er tydeliggjort, at der skal være et varieret udbud af boliger og af tilbud 
om pleje og omsorg, så det bliver muligt for ældre og handicappede at blive i 
egen bolig, så længe det ønskes. Der åbnes muligheder for ældreboliger, 
blandt andet i Slangerup Bymidte.

Børnepasningen
Det er præciseret, at pasningsgarantien opretholdes. Der skal være et varieret 
tilbud af pasningsmuligheder i kommunen. Således skal der arbejdes på at 
etablere vuggestue eller åbnes for 0-2 årige i udvalgte børnehaver, og der 
skal arbejdes på at få etableret en skov- og naturbørnehave.

Skoleområdet
At den nuværende skolestruktur fastholdes, og at Lindegårdskolen og Uvelse 
Skole skal udbygges. Der skal være mulighed for, at børnene fra børnehave
klasse til 5. klasse tilbydes pasning i skolefritidsordningerne.

Kultur og fritid
At rammerne for især de større børn og unges fritidsaktiviteter skal udvikles. 
Kommunen vil tage initiativ til en dialog med disse grupper og deres 
forældre.

Erhverv
At der altid skal kunne tilbydes attraktive og velbeliggende erhvervsgrunde 
til mange kategorier af virksomheder. For at sikre at denne målsætning kan 
opretholdes, udlægges et nyt areal til erhvervsområde i forlængelse af 
Industriområde Øst langs Københavnsvej.

Miljøområdet
Målsætningerne i miljøhandlingsplanen fra 1997 skal opretholdes. Det er af
gørende, at borgerne forstår vigtigheden af og deltager i lokale aktiviteter til 
gavn for miljøet.

Det åbne land
Sommerhusområderne fastholder deres sommerhusstatus. Byrådet vil under
søge, om der kan skabes flere udflugtsmål og oplevelser i naturen.
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Borgerservice
Der skal være åbenhed om beslutningsprocesserne i kommunen og åbenhed 
om grundlaget for de beslutninger, der træffes i kommunen. Der skal arbej
des på at give borgerne en endnu bedre og smidigere sagsbehandling. Den 
forebyggende indsats over for børn, unge og familier, der har problemer, skal 
styrkes.

Arealet ved Kirigovej
Arealet ved Kingovej udlægges til offentligt grønt område. Der åbnes op 
for forskellige friluftsaktiviteter, herunder en miniby.

Forhold til regionplanlægningen
I henhold til Planlovens kapitel 4, §11 må kommuneplanen ikke stride imod 
regionplanlægningen. Frederiksborg Amtsråd vedtog 15. august 1996 at 
sende Forslag til Regionplan 1997 ud til høring.

./. Regionplan 1997 er endnu ikke vedtaget, men har været til behandling i 
amtets Udvalg for Teknik og Miljø den 7. oktober 1997. Referat fra mødet er 
vedlagt.

Det vurderes ud fra Forslag til Regionplan 1997, at Slangerup Kommunes 
Forslag til Kommuneplan 1997-2008 på enkelte punkter vil stride mod 
regionplanlægningen.

Dette gælder bl.a. på boligområdet, hvor kommuneplanforslaget udlægger 
et areal til boligbyggeri i Uvelse. I "Forslag til Regionplan 1997" var dette 
areal også udlagt til boliger, men Miljø- og Energiministeriet har gjort 
indsigelser imod udlæg af arealet. Efter amtets forhandlinger med 
ministeriet, vil arealet i Uvelse udgå af Regionplan 1997. Amtet forventes 
derfor at gøre indsigelser imod kommuneplanforslaget på bl.a. dette punkt, 
da det strider imod regionplanlægningen.

Tidsplan
Ifølge Planlovens §23, stk. 3 skal et kommuneplanforslag være offentliggjort 
i mindst 8 uger.

Tidsplan for det videre arbejde: Kommuneplanforslaget offentliggøres 17. 
december 1997. Offentlighedsperioden sættes til 12 uger, således at den 
slutter 11. marts 1998.

Offentliggørelse
Ifølge Planlovens §23, stk 4 skal kommunalbestyrelsen forestå en oplys
ningsvirksomhed med henblik på at fremkalde en offentlig debat om plan
revisionens målsætning og nærmere indhold. Planforslaget offentliggøres i 
Lokalavisen UgeNyt i en bekendtgørelse, der nærmere beskriver forslaget.
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At der afholdes et borgermøde, hvor lokalplanforslaget gennemgås, og 
borgerne får mulighed for at komme med ideer, forslag og bemærkninger til 
planen. Der lægges op til, at borgermødet kan afholdes i februar 1998, så 
borgerne har omkring en måned til skriftligt at formulere indsigelser, forslag 
og bemærkninger til kommuneplanforslaget.
Økonomiudvalget bedes fastsætte en dato for afholdelse af borgermødet. 

Mindretalsudtalelser
I tilfælde af at der kommer mindretalsudtalelser til kommuneplanforslaget, 
skal disse offentliggøres sammen med forslaget. Der lægges op til, at 
mindretalsudtalelserne vedlægges som et bilag til planforslaget og i øvrigt 
offentliggøres i bekendtgørelsen i Lokalavisen UgeNyt.

Borgerhenvendelser
Byrådet indkaldte med Planredegørelse 1996 ideer og forslag til kommune
planrevisionen. Planredegørelsen blev husstandsomdelt og resulterede i, at 
i alt 52 personer eller foreninger henvendte sig med ideer, forslag og be
mærkninger.

Ledergruppen har besluttet, at de personer, der henvendte sig i forbindelse 
med planredegørelsen, alle skal have et personligt svar. I svarskrivelsen 
gennemgås det enkelte brev, og det beskrives, i hvilket omfang deres hen
vendelse er medtaget i kommuneplanforslaget.

Forslag til beslutning
at Økonomiudvalget anbefaler byrådet, at kommuneplanforslaget vedtages.

at offentlighedsperioden for kommuneplanforslaget sættes til 12 uger, 
gående fra 17. december 1997 til 11. marts 1998.

at kommuneplanforslaget offentliggøres i Lokalavisen UgeNyt.

at Økonomiudvalget anbefaler en dato for afholdelse af borgermøde.

at mindretalsudtalelser offentliggøres i Lokalavisen UgeNyt og vedlægges 
kommuneplanforslaget som bilag.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Der foreslås, at der afholdes borgermøde tirsdag, den 3. februar 1998. 
Kommuneplanforslaget offentliggøres også på kommunens hjemmeside på 
Internettet.
I afsnittet under KULTUR OG FRITID der begynder: "I Hørup Ruder..." 
slettes sidste punktum.
I det efterfølgende afsnit ændres ordet "halbyggeri" til "fritidscenter"
Med disse ændringer anbefales forslaget godkendt til offentliggørelse.
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Slangerup Byråd den 29. oktober 1997

SF fremsatte følgende ændringsforslag:

Vedr. udlæg af erhvervsområder (side 12, 33 og kortbillag):
Forslag A:
Forslag til udlæg a f  nyt industriområde langs Københavnsvej, øst fo r  
Slangerup by tages ud a f  planen, og planen konsekvensrettes bl.a på side 12, 
side 33 og på kortbilagene.

Forslag B:
Erhvervsområde Vest udvides med det areal, som ligger vest fo r  de 
nuværende boldbaner. Til gengæld fastholdes det resterende område syd for  
de senest anlagte boldbaner til idrætsformål og der suppleres med udlæg a f  
et nyt areal til idrætsformål mellem Jordhøjvej og Manderupvej.

Vedr. De store linjer og miljø ( side 5):
Målsætningen om at ”Ressourceforbruget skal begrænses i det omfang, det 
kan ske uden, at det koster velfærd." ændres til: Ressourceforbruget skal 
begrænses på en måde, som sikrer, at de velfærdsmæssige omkostninger 
bliver så små som mulige.

Vedr. miljø (side 18)
I  oplægget siges at: "Slangerup kommune som minimum vil opfylde de 
lovmæssige krav, der er på miljøområdet. På længere sigt satses der på at 
opbygge og vedligeholde en administration, der til stadighed er egnet til at 
varetage og prioritere indsatsen fo r  at beskytte miljøet."
I  stedet foreslås det at:
Slangerup Kommune vil, udover at overholdelse a f  de lovmæssige krav, gå 
foran når det drejer sig om at forbedre og beskytte miljøet.

Derfor vil Slangerup Kommune eksempelvis indtage en aktiv rolle fo r  at 
fremme FN's tanker om lokal indsats fo r  miljømæssig bæredygtighed 
(Agenda 21). Kommunen vil i den forbindelse søge at skabe en dialog med 
borgere og virksomheder fo r  at fremme og støtte initiativer for miljømæssig 
bæredygtighed.

Slangerup kommune vil selv gå i spidsen ved at lave en handlingsplan for  
grønne indkøb, stoppe sprøjtning på kommunale arealer og ved at 
iværksætte miljøstyring på udvalgte institutions- og driftsområder.
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Vedr. Miljø - Vindmøller (side 20):
Afsnittet "Mulighedfor at opstille husstandsmøller" ændres til:
Vindmøller: Kommunen vil åbne for en større anvendelse a f  vindenergi i 
kommunen.
Derfor vil kommunen tage initiativ til en revision a f  kommunplantillægget 
fo r  vindmølleplacering. Etablering a f  vindmøller skal ske under iagttagelse 
a f risikoen for støjmæssige og visuelle gener ved uhensigtsmæssig placering. 
Derfor udarbejdes et høringsmateriale, hvor disse forhold er belyst. For at 
sikre en saglig debat, laver forslag vedforskellige forsyningsniveauer, 
eksempelvis 6%, 12% og 25% dækning a f  kommunens samlede elforbrug. 
Alle placeringsforslag visualiseres.

Vedr. råstofindvinding (ad side 16)
Slangerup kommune vil i forbindelse med udstedelse a f  
indvindingstilladelser fo r  sand og grus gøre sin indflydelse gældende, og 
arbejde fo r at det maksimale aktive graveområde inden fo r  samme 
indvindingsområde aldrig overstiger 2 ha og samtidig vil man arbejde fo r  at 
sikre, at nye graveområder ikke tages i brug uden, at de gamle samtidig 
retableres og beplantes som naturområde.

Vedr. Skoleområdet (side 23):
Inden fo r  Folkeskoleområdet, har byrådet på grundlag a f  en debat og en 
dialog med skolebestyrelserne udpeget 3 indsatsområder fo r  de kommende 
års udvikling. Det er indsatsområder som alle skal ses i relation til det 
udvidede læringsbegreb:
« Læring i forskole og folkeskoleområdet.
» IT-udvikling.
• Fysiske rammer på skolerne.

Skoleområdet skal udbygges (side 23):
Afsnittet "Skoleområdet skal udbygges" ændres til:
De bygningsmæssige rammer på skolerne skal tilpasses og forbedres.
I  de kommende år vil der således skidle ske udbygning og modernisering a f  
Uvelse Skole, Udbygning a f  Lindegårdskolen og modernisering affaglokaler 
på Kingoskolen.
Det er udbygninger, som skal til dels er på. grund a f  pladsmangel, 
utidssvarende lokaler og udvidelse a f  elevtallet.
Det er vigtigt fo r  byrådet, at disse udbygningerne sker på  en måde, som er 
gennemtænkt i forhold til, at de fysiske rammer indgår som et element i det 
samlede læringsmiljø. Derfor er udbygningen ikke kun et spørgsmål om at 
bygge klasselokaler med at forme et miljø, som passer med skolens 
pædagogiske filosofi.
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Skolefritidsordninger - pasning og fritidstilbud (side23):
Afsnittet ''Skolefritidsordninger" side 13 ændres til:
Som udgangspunkt vil kommunen sikre at pasningstilbud for alle børn til og 
med 6. kl., som har et reelt pasningsbehov. Som udgangspunkt vil dette 
pasningsbehov blive dækket gennem skolefritidsordningerne. Da 
Pasningsbehovet fo r  de største børn i stor udstrækning erstattes a f  et behov 
fo r  fritidstilbud, arbejdes der med et alternativt fritidstilbudfor de 10 - 13 
årige.

Lokalplanrammer-generelle bestemmelser (side 29):
Suppleres med:
Ved fremtidig udarbejdelse ajlokalplaner vil kommunen i videst mulig 
omfang angive i lokalplanerne hvad den overordnede ide og målsætning er 
fo r  retningslinjerne i lokalplanen.
Dette skal lette forståelsen fo r den regidering som en lokalplan udgør, 
samtidig med at det skal være med til at hindre, at der senere, gennem 
dispensationer, risikerer at ske en udhuling a f  overordnede intentioner med 
lokalplanen.

Vedr. Landområderne - Ud i det grønne, Campingplads (side 17):
Hensigtserklæringen om at der kan etableres en beskeden campingplads 
mellem Buresø og Sundbylille til fremme a f  den nationale cykelrute bør 
suppleres med konkrete retningslinjer. Derfor suppleres med:
Kommunen er der fo r  åben overfor etablering a f  en sådan campingplads, 
såfremt den etableres udelukkende for overnatning i telte, med maks. 20 
pladser og med en indretning som m.h.t. beplantning, afskærmning og 
afstand til naboer sikrer minimal gene fo r  omgivelserne.

Vedr. Landområderne - økologisk landsby (side 16 og 17):
Byrådet er åben fo r at der i landområderne i Slangerup Kommune kan 
etableres een økologisk landsby. Landsbyen kan etableres med 
udgangspunkt i en eksisterende landbrugsejendom.
Før etablering skal der laves lokalplan fo r landsbyen som bl.a. skal sikre en 
landskabelig indpasning i området, et maksimalt boligantal på  20, et 
jordtilliggende på minimum 3000 m2 pr. bolig. 100% egenforsyning med 
energi, egen spildevandsrensning, at nye bygninger etableres som økologisk 
byggeri, samt at overskydende arealer dyrkes økologisk.

Jørlunde - Ramper fra Slagslundevej til Frederikssundsvej (side 44):
Sætningen: "På langt sigt er det et mål at etablere ramper fra  Slagslundevej 
til Frederikssundsvej, således at Bygaden ajlastes fo r  gennemkørende trafik" 
fe rn e s  og erstattes med:
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Ramper fra  Slagslundevej til Frederikssundsvej vil udfra en isoleret 
betragtning kunne fjerne gennemkørende trafik fra  Bygaden i Jørlunde. 
Stillingtagen til om kommunen, på  længere sigt vil arbejde fo r  en sådan 
løsning vil blive taget op i forbindelse med revision a f  
trajiksikkerhedsplanen.

SF's ændringsforslag udsendes med forslaget som mindretalsudtalelse

Forslaget godkendt til offentliggørelse
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92. Anlægsbevilling og frigivelse af rådighedsbeløb 
Bygaden 10 -1 2
00.01.005 F7218 
lean

Såfremt byrådet tiltræder forslag til udstykning af 5 - 6 villaparceller på den 
tidligere "Alderdomshjem grund" anmodes om frigivelse af bevilling og 
rådighedsbeløb til dækning af udgifter til landinspektør og omkostninger i 
forbindelse med frastykning.

Ansøgning om bevilling kr. 60.000
Tidligere meddelt bevilling kr. 0

Forslag til beslutning
Foreslås tiltrådt.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Anbefales.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt

;

:
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93. Opførelse af støttet byggeri på "Savværksgrunden", 
Svaldergade 11
03.10.00 BR-arkiv 
lean

Ansøgning om tilsagn til opførelse af almene boliger, ældreboliger og ung
domsboliger.

Danske Funktionærers Boligselskab fremsender skema A med anmodning 
om tilsagn til opførelse af 28 almene boliger, 10 ungdomsboliger og 7 
ældreboliger på en del af "Savværksgrunden".

Familieboligerne er i gennemsnit på 74,8 rrP-, ungdomsboligerne på 35 m^, 
og ældreboligerne på 65 m^.

Grundarealet er på 9800m2, og med et bruttoetageareal på 2.899,4m2 bliver 
bebyggelsesprocenten 29,6%.

Arealet er i kommuneplanen udlagt som erhvervsområde.
Økonomiudvalget (14. juni 1994) og byrådet (ved temadrøftelse i januar 
1997) har tilkendegivet, at kommunen er positiv over for overførsel af 
arealet til boligformål.

I forslag til kommuneplanen 1997-2008 er området herefter medtaget til 
boligformål, med bebyggelsesprocenter på 30 for areal til åben lav bebyg
gelse, og 40 % for tæt lav bebyggelse, med en forventet max. boligrumme- 
lighed på 58 boliger inden for området som helhed

Økonomiudvalget har tidligere (17.juni 1997) behandlet et andragende fra 
ansøgeren, hvor udvalget anbefalede over for byrådet, at der blev givet til
sagn til opførelse af 45 boliger fordelt på almene boliger, ældre- og ung
domsboliger.

På byrådsmøde den 25. juni 1997 blev sagen udsat, idet Boligministeren til
kendegav, at der ville blive fremsat lovforslag til efteråret om ændrede 
finansieringsregler for støttet byggeri. Ændringen skulle bl.a omfatte, at den 
kommunale grundkapital skulle forøges fra 7 % til 14 %, og at den 
kommunale ydelsesstøtte skulle bortfalde. Der er endnu ikke fremsat lov
forslag herom.

Bygge- og Boligstyrelsen har i bek. nr. 530 af 20. juni 1997 udmeldt stop 
for tilsagn (godkendelse af skema A) til almene familie- og 
ungdomsboliger i resten af indeværende år.
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I budgettet for 1998 og overslagsårene er der ikke afsat beløb til finansie
ring af støttet byggeri.

Stillingtagen til projektforslaget bør afvente kommuneplanforslagets 
endelige vedtagelse i foråret 1998 og en lokalplan for området. Endelig til
sagn til opførelse af støttet byggeri, og dermed godkendelse af skema A, må 
udskydes til 1998. Der kan på nuværende tidspunkt kun afgives en sindet 
erklæring med forbehold over for lovgivning på tidspunktet for endelig 
stillingtagen.

Forslag til beslutning
Bebyggelsesregulerende bestemmelser:
Det foreslås, at der henvises til rammerne i forslag til kommuneplan og at 
endelig stillingtagen til omfanget af boligbebyggelse må afhænge af endelig 
vedtaget lokalplan for området.

Omfang af støttet byggeri:
At byrådet afgiver en tilkendegivelse om støttet byggeri på ejendommen, 
under forbehold for at den fysiske planlægning åbner mulighed herfor, og 
under forbehold for lovgivningen på tidspunktet for stillingtagen og 
størrelsen af kommunal deltagelse i finansiering af støttet byggeri.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Karen Bay deltog ikke i punktets behandling. Karen Bay er delejer af 
arealet.

Anbefales.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Karen Bay deltog ikke i punktets behandling.

Godkendt
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94. Fælleskommunal bortskaffelse af kølemøbler
07.01.06P27 F7213 
2jo

Kommunen skal etablere en bortskaffelsesmulighed for CFC-holdige køle
møbler, jf. Miljø- og Energiministerens cirkulære nr. 132 af 13. juni 
1996. Bortskaffelse skal opfylde nogle - i forhold til tidligere - strenge 
krav til opsamling og genanvendelse af CFC.

./. Det fælleskommunale affaldsselskab AFAV I/S kan forestå en
indsamlingsordning, som opfylder kravene. Med dagsordenen udsendes et 
notat om ordningen og forslag til regulativ for håndtering og bortskaffelse 
af CFC-holdige kølemøbler.

Ordningen er et resultat af en EU-licitation indbudt af AFAV I/S sammen 
med de fleste sjællandske affaldsselskaber. Det valgte firma blev det tysk
danske R.E.N. SCAN A/S.

Den beskrevne ordning omfatter både private husstande og erhvervs
virksomheder i Slangerup Kommune, som afleverer på genbrugspladsen.

Ordningen omfatter tillige køle/frysemøbler fra forhandlere, der er bosat 
uden for kommunen, og som hjemtager kasserede køle/frysemøbler fra 
husstande i Slangerup i forbindelse med opstilling af nye. Der er lavet en 
aftale mellem brancheforeningerne og affaldsselskaberne, som gør det 
muligt for forhandlerne at aflevere direkte til affaldsselskaberne uden at 
belaste genbrugspladsen.

Omkostningerne ved ordningen dækkes over gebyret for genbrugspladsen. 
For Slangerup Kommunes vedkommende er det beregnet, at den årlige 
udgift vil andrage ca. kr. 65.000. Beløbet er indregnet i budget 1998 for 
genbrugspladsen.

AFAV I/S administrerer aftalerne på kommunens vegne.

Forslaget til regulativ er udformet som et tillæg til regulativet for hushold
ningsaffald. Regulativet beskriver forholdet mellem borger og kommune.

AFAVs bestyrelse anbefaler den fælleskommunale ordning.
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Forslag til beslu tn ing
Det foreslås, at kommunen tilslutter sig den fælleskommunale ordning for 
bortskaffelse af CFC-holdige kølemøbler og aftalen om kasserede CFC- 
holdige kølemøbler fra forhandlere uden for kommunen.

Det foreslås videre, at forslaget til tillæg til regulativ sendes til 
godkendelse i byrådet med udvalgets anbefaling.

Teknisk Udvalg den 1. oktober 1997
Forslag til-beslutning tiltrådt.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Anbefales.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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95. Kloakbetalingsvedtægt
06.01.00P24 F7167 
hakl

Der er udarbejdet forslag til ny Kloakbetalingsvedtægt for Slangerup Kom
mune.

Forslaget er udarbejdet for at imødekomme følgende ændringer i reglerne på 
området.

Fra 1.1.1998 kan vandforbruget registreres på ejendomsniveau på flere af 
kommunens vandværker, hvorfor det bliver naturligt at opkræve aflednings
bidrag efter det målte vandforbrug. Dette betyder en samordning med vand
værker om aflæsning og registrering af vandforbruget.

Afledningsbidraget opkræves som hidtil på ejendomsniveau. Det vil sige fra 
udmatrikulerede selvstændige husstande, som er omfattet af loven om vand
målere. Ejerlejligheder er lovmæssigt undtaget og vil blive opkrævet fra fæl
les vandmåler. Boligforeninger og andelsboligforeninger er at betragte som 
ejendomme, hvorfor der ikke vil blive opkrævet vandforbrug for den enkelte 
lejlighed, men kun ved en eller flere hovedmålere for boligforeningen. 
Boligforening/andelsbolig og ejendomme vil ved opkrævning fa en 
opgørelse, der gør det muligt at fordele regningen på de bimålere, som måtte 
være opsat. Der er lovarbejde i gang, der skal sikre, at man i videst mulige 
omfang opkræver hos den enkelte bruger. Når disse lovregler er klarlagt, 
formentlig inden for det næste år, vil betalingsvedtægten blive revideret 
igen.

Der er indført nye regler for kloakering af ejendomme uden for offentlige 
kloakoplande. Essensen i de nye regler er solidarisk hæftelse, således at en 
ejendom, der af kommunen kræves kloakeret eller der kræves etableret 
spildevandsrensning, har ret til at kræve sig optaget i det offentlig kloak
ssystem. Optagelsen sker enten ved normal kloakering eller ved at der gen
nem et kontraktforhold mellem ejer og kommune etableres kommunalt 
drevet spildevandsanlæg på ejendommen.

Tilslutningsbidraget til kloakken er ændret således, at der opkræves et 
standardbidrag på kr. 30.000.- for tilslutning af både regn- og spildevand og 
kr. 18.000.- for tilslutning af spildevand. Alle priser i 1997 kr. Tilslutnings
afgiften er uafhængig af de faktiske omkostninger ved tilslutningen. Byrådet 
kan dog i særlige sager beslutte at sænke tilslutningsafgiften.

Som noget nyt kan borgere efter godkendelse af kommunen få ophævet til
slutningspligten helt eller delvist. Det kan dreje sig om borger, der ønsker at 
etablere alternative afledningsformer. Såfremt kommunen ønsker det, kan 
den i områder tilbyde kompensation for, at ejendomme nedsiver deres tag-

168



Slangerup Byråd
29. oktober 1997

Slangerup
Kommune

vand. Kompensation kan maksimalt udgøre den del regnvandet udgør af den 
gældende tilslutningspligt, hvilket vil sige kr. 12.000.- excl. moms. Det skal 
sikres, at pengene anvendes til den lokale spildevandsløsning. En sådan løs
ning vil muligvis kunne bruges til at spare bassinvolumener i den centrale 
del af Slangerup og Uvelse.

Endvidere kan kommunen, såfremt en virksomheds spildevandsudledning 
vil betyde en væsentlig økonomisk belastning for kloakforsyningen, fritage 
virksomheden for tilslutningspligten. I alle tilfælde kræves det, at der er 
fundet miljømæssige forsvarlige løsninger, inden tilslutningsretten kan 
ophæves. Kommunen kan ikke tvinge ejendomme eller virksomheder, der 
optaget i offentlige spildevandsoplande ud.

./. De nærmere regler er beskrevet i udkastet til Kloakbetalingsvedtægten.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at vedlagte udkast til kloakbetalingsvedtægt anbefales til 
godkendelse på byrådsmødet den 29.10.97.

Teknisk Udvalg den 1. oktober 1997
Forslag til beslutning tiltrådt. Rettelserne indarbejdes i udkastet.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Anbefales.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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96. Skoledistriktsændringer
17.01.04G01 03277 
pech

Med byrådets beslutning om skoleudbygning med påbegyndelse af et 
tredje spor ved Lindegårdskolen - skal der tages stilling til de fremtidige 
skoledistrikter.

De nuværende distrikter til Byvang- og Lindegårdskolen er følgende:

Byvangskolen:Vest for Roskildevej/Kongensgade/Hillerødvej og Nord for 
Græse Å. .
Byrådet godkendte på sit møde den 26. maj 1993, at skoledistrikterne 
ændres således, at Bakkebo-, Mark-,Vang- og Kongensgadeområderne 
overflyttes fra Lindegårdskolens til Byvangskolens distrikt fra 1/8-1994 for 
bh. klasse og tilflyttere.

Lindegårdskolen:Øst for Roskildevej/Kongensgade/Hillerødvej og Syd for 
Græse Å.

(se bemærkning under Byvangskolen)

I nedenstående skemaer er opført elevantal i børnehaveklasser de næste fem 
år - såvel ud fra faktiske tal pr. 1. juli 1997 - og prognosetal fra godkendte 
befolkningsprognose af 19/8 - 97.

Faktiske antal børn pr. 1. juli 1997.
Skole: 1992 1993 1994 1995 1996
Uvelse skole 22 20 21 19 28

Byvangskolen 43 52 56 44 49

Lindegårdskolen 67 62 61 61 48

Ialt 1/7-1997 132 134 138 124 125
1-8-98
bh.kl.

1-8-99
bh.kl.

1-8-00
bh.kl.

1-8-01
bh.kl.

1-8-02
bh.kl.

Heraf må påregnes et antal elever indskrevet i private skoler.
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Prognosetal efter godkendt befolkningsprognose af 19/8 - 97.
Skole: 1992 1993 1994 1995 1996
Uvelse skole 22 18 19 18 25

Byvangskolen 46 60 70 52 70

Lindegårdskolen 70 68 64 74 62

Ialt 1/7-1997 138 146 153 144 157
1-8-98
bh.kl.

1-8-99
bh.kl.

1-8-00
bh.kl.

1-8-01
bh.kl.

1-8-02
bh.kl.

Som det fremgår af skoledistriktsoversigten har Mark- og Vangområdeme 
ved Lystrupvej tidligere tilhørt Lindegårdskolen Det faktiske børnetal pr. 
l.juli 1997 i dette område er følgende:

1992 1993 1994 1995 1996
5 9 7 6 7

Forvaltningen kan endvidere oplyse, at børn fra Hauge Møllegård
udstykningen indgår i Byvangskolens prognosetal.

Borger og Virksomhedsudvalget besluttede på sit møde den 12. august 1997 
at sende følgende forslag til høring i skolebestyrelserne ved Lindegård- og 
Byvangskolen:
Hauge Møllegård området og Mark- og Vangområderne ved Lystupvej 
overflyttes fra Byvang- til Lindegårdskolen.

Skolebestyrelsen ved Byvangskolen kan tilslutte sig forslaget med følgende 
bemærkninger:
1. Børnene fra Mark-/Vangområdeme far fortrinsret, hvis der søges anden 

skole end distriktsskolen.
2. Ved udsendelse af informationspjecen skal der i positive vendinger gøres 

opmærksom på muligheden for at vælge anden skole end distriktsskolen.

Skolebestyrelsen ved Lindegårdskolen foreslår ud fra elevtallene, at man 
venter et år med at ændre skoledistrikterne.
Endvidere gøres der opmærksom på, at skolevejen bør sikres for de elever, 
der vil komme fra Hauge Møllegårds-området.

Udtalelserne er indlagt i sagen.

Forslag til beslutning
Udvalget bedes fremkomme med indstilling til forslag om skoledistrikts
ændringer.

171



Slangerup Byråd
29. oktober 1 997

Slangerup
Kommune

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. oktober 1997
Det anbefales, at Hauge Møllegård området overflyttes til Lindegårdskolens 
distrikt fra 1/8-97.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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97. Legestuen - Idrætsvej 3A
16.06.04:22.03000 F4143 
loha

Lederen af Slangerup Legestue har i en skrivelse dateret d. 4.9.1997 be
skrevet problemstillingen i Legestuen og er kommet med et løsningsforslag. 

./. Kopi af skrivelsen vedlægges.
Legestuen er normeret til 20 børn, der er pr. 1. oktober 1997 indskrevet 8 
børn. I håbet om at øge antallet af børn i Legestuen har lederen af Legestuen 
i sin skrivelse forslået, at åbningstiden udvides til f.eks. kl. 8.30 til 14.30 
eventuelt 15.30. Det foreslås endvidere, at Legestuen eventuelt også kan 
have åbent om fredagen.
Legestuen, der er et tilbud om deltidspasning, har nu følgende åbningstid: 
mandag til torsdag kl. 9.00 til 13.30. Fredag er lukket. Fredag benyttes 
lokalet af sundhedsplejerskerne.

Den anslåede nettoudgift ved udvidelse af åbningstiden til 8.30-15.30 hver 
dag vil beløbe sig til 85.200,- kr. årligt.

Forvaltningen har følgende kommentarer vedr. Legestuen.
Det er utilfredsstillende, at der er så få børn indskrevet i Legestuen. Det er 
imidlertid usikkert, om den foreslåede forøgelse af åbningstiden er til
strækkelig til, at tilbuddet om Legestue bliver attraktiv for langt flere 
familier.

Forslag til beslutning
Udvalget bedes tage stilling til Legestuens forslag om ændring i åbningstid.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. oktober 1997
Set i lyset af det manglende børnetal anbefales over for byrådet, at drifts
overenskomsten opsiges.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
udgår
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98. Ansøgning vedrørende skolebestyrelsesvalg på Kingo- 
skolen

84.10P21 F4142 
viol

Kingoskolen søger om dispensation fra Folkeskolelovens § 42 stk. 8 af valg
perioden for forældre til skolebestyrelsen.

Begrundelsen for ansøgningen er, at eleverne kun går 3-4 år på Kingoskolen, 
hvilket medfører at flere årgange af forældre ikke når at fa mulighed for at 
deltage i skolebestyrelsesarbejdet.

Derfor ønsker skolebestyrelsen efter samråd med Undervisningsministeriet 
at indføre en anden valgmodel i forbindelse med skolebestyrelsesvalget, 
hvor man indfører valg hvert 2. år.

Ved skolebestyrelsesvalget i marts 1998 vælges 7 medlemmer, heraf:

• 3 medlemmer for 4 år
• 4 medlemmer for 2 år

I år 2000 vælges 4 medlemmer for 4 år.
I år 2002 vælges 3 medlemmer for 4 år o.s.v.

Ovennævnte model giver Kingoskolen de ønskede muligheder for at skabe 
en kontinuitet i forhold til arbejdet med målsætninger m.m.

Forslag til beslutning
Det anbefales, at Undervisningsministeriet ansøges om dispensation fra 
Folkeskolelovens § 42 stk. 8 af valgperioden for forældre til 
skolebestyrelsen.

Borger og Virksomhedsudvalget den 7. oktober 1997
Anbefales at der ansøges om dispensation fra Folkeskolelovens § 42, stk. 8.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt

Eventuelt
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Sager som af hensyn til tavshedspligten foreslås behandlede for lukkede
døre

99. Salg af ejendommen Bygaden 10 -1 2
82.02 F7219 
lean

Når udnyttelse af ejendommen med frastykning af villaparcellerne og 
ændring af vejadgang er på plads, er det muligt at afhænde de 7 boliger i 
det tidligere alderdomshjem og boligen ved siden af.

Udover regulering af de matrikulære forhold er der lån i ejendommen, 
som skal realiseres før ejendommen kan afhændes.

Som grundlag for stillingtagen til evt. salg er Bolig-Børsen anmodet om at 
vurdere en salgspris for de to bygninger, samlet og/eller delt.

Forslag til beslutning
Det foreslås, at der tages stilling til afhændelse af ejendommen og vilkår 
herfor.

Økonomiudvalget den 21. oktober 1997
Det anbefales, at det tidligere alderdomshjem udbydes via Bolig-Børsen. 
Mindste acceptable bud er 1,95 mio.kr.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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100. Erhverv i centerområde
01.02.03 P21 BBR-nr. 00911-3 
moni

I skrivelse af 13. august 1997 har Teknisk forvaltning meddelt tilladelse til 
etablering af et autoværksted på ejendommen matr. nr. 47 a Uvelse by, 
Kirkestræde 1, som er beliggende i et område, der i kommuneplanen er 
udlagt til centerområde.

Teknisk Udvalg har på sit møde den 1. oktober 1997 udtalt, at man er sin
det at nedlægge forbud mod etablering af autoværksted på ejendommen, 
idet det er i strid med kommuneplanens rammebestemmelser. Udvalget har 
derfor meddelt ansøgeren, at man har indstillet til byrådet, at der ned
lægges forbud imod etablering af autoværksted på ejendommen.

Sagen belyses nærmere i et notat, der ligger i sagen.

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997
Godkendt
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101. Ansøgning om fornyelse af alkoholbevilling, 
godkendelse af bestyrer og fornyet tilladelse til udvidet 
åbningstid
22.02.02G01 F2864

Slangerup Byråd den 29. oktober 1997

Eventuelt

Mødet slut kl.: 21:00
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